



COP28
UAE

PRESS RELEASE

At special forum of G20 Presidency COP28 President frames climate action as opportunity for growth and calls on the world to “unite, act and deliver” to keep 1.5 within reach, while leaving no one behind

- COP28 President Dr. Sultan Al Jaber addressed the special forum of the G20 Presidency – ‘From G20 to COP28’ – dedicated to Energy, Climate and Growth.
- The event, held in Abu Dhabi, stressed the alignment between the vision of the G20 and that of COP28, with both leaderships committed to driving strong outcomes around adaptation, mitigation, finance and means of implementation.
- Dr. Al Jaber highlighted the UAE’s vision for a COP that will aim to keep 1.5 within reach while delivering an energy transition that leaves no one behind.
- He acknowledged Prime Minister Modi’s leadership of G20, commitment to multilateralism and global cooperation around critical issues.
- The COP28 President renewed calls for the transformation of global climate finance to ensure a fair and inclusive energy transition, reiterating demands for adaption finance to be doubled, for the green climate fund to be replenished, and for the \$100billion to be delivered this year as promised.
- Dr. Al Jaber said that COP28 would “frame climate action as an opportunity for growth,” and that it would aim for “ambitious and balanced outcomes through the first Global Stocktake, across mitigation, adaptation and means of implementation.”
- The President thanked the G20 for its support in the Delhi Declaration on the goal of tripling global renewables capacity by 2030 and stressed the importance of operationalising the loss and damage fund, following a successful meeting earlier this month in Abu Dhabi.
- Dr. Al Jaber told delegates COP28 will be an opportunity to “show that multilateralism still works”. He said it was time to “replace discord with solidarity...let’s bring positivity to climate deliberations and restore hope through united climate action.”

Abu Dhabi, 12 November 2023: COP28 President Dr. Sultan Al Jaber today praised India, the current hosts of the Presidency of the G20, for its energy transition vision.

At the ‘From G20 to COP28,’ special forum held in Abu Dhabi, Dr. Al Jaber said the UAE and India shared a “vision for embracing an energy transition in line with sustainable socio-economic development.”

This joint focus on renewables presents a huge opportunity to develop both economies for the future. The UAE is a pioneer in renewable energy, home to some of the biggest solar projects in the world and one of the largest global investors in the sector.

Dr. Al Jaber thanked the leadership of India in delivering the G20 Delhi Declaration and for the immense progress achieved on core climate actions. He specifically thanked the leadership of Prime Minister Narendra Modi for delivering a global agreement and highlighted the Indian Government's strong approach to cooperation and multilateralism, which the COP Presidency aims to emulate.

COP28 would "frame climate action as an opportunity for growth," Dr. Al Jaber said, adding that it would aim for "ambitious and balanced outcomes through the first Global Stocktake, across mitigation, adaptation and means of implementation."

Dr. Al Jaber praised Prime Minister Modi's commitment to multilateralism and he reminded delegates that, under Prime Minister Modi's guidance, countries representing 85 percent of the global economy have agreed to COP28's global goal of tripling renewable energy capacity and doubling energy efficiency by 2030.

However, he also acknowledged the critical need for a "new paradigm" in climate finance to ensure every country across the Global South can adopt low carbon development – which he told delegates must start with "rebuilding trust" between north and south. He renewed calls for the transformation of climate finance to ensure a fair and inclusive global energy transition.

"Unmet promises like the \$100 billion pledge must be fulfilled," Dr. Al Jaber said. "The green climate fund must be fully replenished. Adaptation finance must be doubled. And the fund for loss and damage must be fully operationalized at COP28."

He added that "the broader climate finance landscape must be transformed. IFIs and MDBs urgently need to reframe their mandates to meet growing climate needs. More concessional funding is essential to attract more private capital. We need smart policies to ensure the efficiency, integrity and equity of voluntary carbon markets. And we need innovative models of blended finance to combine catalytic and private investment that can be deployed in emerging and developing economies."

"In short, the clean technologies that are taking off in the north must be available accessible and affordable across the global south," Dr. Al Jaber told delegates.

The COP28 President also called for rebalancing of climate finance to focus on adaptation alongside mitigation, noting that currently "for every \$10 spent on mitigation, only \$1 goes to adaptation."

Dr. Al Jaber's address to the G20 Presidency comes shortly after the Fifth Meeting of the United Nations Framework Convention on Climate Change (UNFCCC) Transitional Committee on Loss and Damage concluded with agreement on a list of recommendations for implementing the Loss and Damage Fund, which will be taken forward at COP28.

Looking ahead, Dr. Al Jaber recapped the comprehensive agenda for COP28, which he told delegates will be an opportunity to "show that multilateralism still works". He said it was time to "replace discord with solidarity...let's bring positivity to climate deliberations and restore hope through united climate action."

ENDS

Notes to Editors COP28 UAE:

- COP28 UAE will take place at Expo City Dubai from November 30-December 12, 2023. The Conference is expected to convene over 70,000 participants, including heads of state, government officials, international industry leaders, private sector representatives, academics, experts, youth, and non-state actors.
- As mandated by the Paris Climate Agreement, COP28 UAE will deliver the first ever Global Stocktake – a comprehensive evaluation of progress against climate goals.
- The UAE will lead a process for all parties to agree upon a clear roadmap to accelerate progress through a pragmatic global energy transition and a “leave no one behind” approach to inclusive climate action.



COP28 UAE

مؤتمر الأطراف 28
الإمارات العربية المتحدة

بيان صحفي

رئيس COP28 يشارك في ملتقى خاص تابع لرئاسة مجموعة العشرين G20 في أبوظبي

- سلطان الجابر يلقي كلمة أمام منتدى "من قمة العشرين إلى COP28" تركز على موضوعات الطاقة والمناخ والنمو الاقتصادي
- الملتقى يؤكد على توافق رؤية كل من مجموعة العشرين وCOP28 والتزامهما بتحقيق نتائج فعالة عبر موضوعات التكيف والتخفيف والتمويل ووسائل التنفيذ
- رئيس COP28 يؤكد أهمية التعاون والعمل متعدد الأطراف لمواجهة التحديات العالمية

سلطان الجابر:

- تماشياً مع رؤية القيادة في الإمارات، تركز رئاسة COP28 على تعزيز التعاون الدولي لضمان تحقيق التقدم المناخي والنمو الاقتصادي بشكل متزامن
- ندعو العالم إلى الاتحاد والعمل والإنجاز للحفاظ على هدف 1.5 درجة مئوية
- يجب تطوير آليات التمويل المناخي العالمي لضمان تحقيق انتقال منظم ومسؤول وعادل ومنطقي في قطاع الطاقة يحتوي الجميع
- من الضروري مضاعفة تمويل التكيف، وتجديد موارد صندوق المناخ الأخضر والوفاء خلال العام الجاري بالتعهد بتقديم 100 مليار دولار للتمويل المناخي

- رئاسة COP28 حريصة على الاستفادة من فرص النمو التي يتيحها العمل المناخي وتعمل لتحقيق نتائج طموحة ومتوازنة عبر موضوعات التخفيف والتكيف ووسائل التنفيذ من خلال الاستجابة لنتائج الحصيلة العالمية الأولى
- نشيد بدعم مجموعة العشرين لدعوة COP28 إلى زيادة القدرة الإنتاجية للطاقة المتجددة ثلاث مرات لتصل إلى 11 تيراواط بحلول عام 2030، وتفعيل صندوق معالجة الخسائر والأضرار

أبوظبي، 11 نوفمبر 2023: أكد معالي الدكتور سلطان أحمد الجابر، وزير الصناعة والتكنولوجيا المتقدمة رئيس مؤتمر الأطراف COP28، أنه تماشياً مع رؤية القيادة في دولة الإمارات، تركز رئاسة المؤتمر على تعزيز التعاون البناء والشراكات الهادفة لتحقيق تقدم في العمل المناخي بالتزامن مع خلق فرص للنمو الاقتصادي والاجتماعي المستدام.

جاء ذلك في كلمة معاليه أمام ملتقى خاص تابع لرئاسة مجموعة العشرين عُقد في أبوظبي تحت عنوان "من قمة مجموعة العشرين إلى COP28"، والتي نوه فيها بجهود جمهورية الهند الصديقة، التي تتولى الرئاسة الحالية للمجموعة، ورؤيتها الواضحة لتحقيق الانتقال في قطاع الطاقة.

وأوضح معاليه أن دولة الإمارات وجمهورية الهند تتشاركان نفس الرؤية الهادفة لتحقيق انتقال منظم ومسؤول وعادل ومنطقي في قطاع الطاقة يلبي احتياجات التنمية الاقتصادية والاجتماعية المستدامة، مشيراً إلى الدور الرائد للإمارات في مجال الطاقة المتجددة، وأنها موطن لعددٍ من أكبر مشروعات الطاقة الشمسية في العالم، ومن أكبر المستثمرين في الطاقة المتجددة عالمياً، مؤكداً أن التركيز المشترك للبلدين على مصادر الطاقة المتجددة يفتح أمامهما آفاق فرص كبيرة لتطوير اقتصاديهما في المستقبل.

ورحب معاليه بجهود الهند في العمل المناخي العالمي، والتي ساهمت في إصدار مجموعة العشرين "إعلان دلهي" في سبتمبر الماضي والذي ركز على دعم جهود التنمية

المستدامة ومواجهة تداعيات تغير المناخ. وأشاد معاليه أيضاً بدور رئاسة الهند الحالية لمجموعة العشرين، في توفيق آراء دول المجموعة، التي تمثل 85% من الاقتصاد العالمي، نحو الالتزام بالاستجابة لدعوة رئاسة COP28 إلى زيادة القدرة الإنتاجية لمصادر الطاقة المتجددة ثلاث مرات ومضاعفة معدل كفاءة الطاقة بحلول عام 2030.

وقال معاليه إن رئاسة COP28 تحرص على الاستفادة من فرص النمو الاقتصادي التي يتيحها العمل المناخي، وتهدف إلى تحقيق نتائج طموحة ومتوازنة عبر موضوعات التخفيف والتكيف ووسائل التنفيذ من خلال تقديم استجابة شاملة لنتائج أول حصيلة عالمية لتقييم التقدم في تنفيذ أهداف اتفاق باريس.

وجدد معاليه في هذا الإطار الدعوة إلى تطوير آليات التمويل المناخي بما يضمن تحقيق انتقال منظم ومسؤول وعادل ومنطقي في قطاع الطاقة العالمي يحتوي الجميع، كما أكد على الحاجة الماسة إلى تبني نموذج جديد للتمويل المناخي يمكّن دول الجنوب لتحقيق التنمية منخفضة الانبعاثات، وأشار إلى ضرورة بدء هذه الجهود من خلال إعادة بناء الثقة بين الشمال والجنوب.

وشدد معاليه على ضرورة الوفاء بالوعود السابقة التي تشمل التعهد بتقديم مبلغ الـ 100 مليار دولار من التمويل المناخي للدول النامية، وكذلك على أهمية تجديد موارد صندوق المناخ الأخضر، ومضاعفة تمويل التكيف، وتفعيل صندوق معالجة الخسائر والأضرار بشكل كامل في COP28.

وجدد معالي الدكتور سلطان أحمد الجابر التأكيد على أهمية إجراء تطوير شامل لبرامج وآليات التمويل المناخي، في ضوء حاجة المؤسسات المالية الدولية وبنوك التنمية المتعددة الأطراف إلى تسريع إعادة صياغة صلاحياتها لتلبية الاحتياجات المناخية المتزايدة، وتوفير مزيد من التمويل الميسر لجذب مزيد من رؤوس الأموال الخاصة، وأشار إلى ضرورة إقرار سياسات مالية واضحة لضمان الكفاءة والنزاهة والعدالة في أسواق الكربون الطوعية، وتطبيق نماذج مبتكرة للتمويل المشترك تجمع بين الاستثمارات الحكومية والخاصة على مستوى الاقتصادات الناشئة والنامية.

وأكد معاليه ضرورة إتاحة التقنيات النظيفة الداعمة للمناخ التي بدأت تنتشر في الشمال العالمي وتوفيرها بأسعار معقولة في جميع أنحاء دول الجنوب، كما دعا إلى تحقيق التوازن المطلوب بين التمويل المخصص لكلٍ من التخفيف والتكيف، مشيراً إلى أن موضوع التخفيف يتلقى حالياً عشرة أمثال التمويل المخصص للتكيف.

وأوضح معاليه أن رئاسة COP28 أعدت خطة عمل شاملة للمؤتمر تستجيب لجميع جوانب العمل المناخي وترتكز على احتواء الجميع في منظومة العمل انطلاقاً من إدراكها أن المؤتمر يشكّل فرصة مهمة لإثبات فاعلية العمل متعدد الأطراف، وحث المشاركين في المنتدى على الاتحاد والعمل والإنجاز لتحقيق النجاح المنشود خلال COP28.

جدير بالذكر أن مشاركة معالي الدكتور سلطان أحمد الجابر في الملتقى التابع لمجموعة العشرين تأتي بعد فترة قصيرة من الاجتماع الخامس للجنة الانتقالية المعنية بموضوع الخسائر والأضرار التابعة لاتفاقية الأمم المتحدة الإطارية بشأن تغير المناخ، الذي أقيم في أبوظبي يومي 3 و4 نوفمبر، ونجح في التوصل لاتفاق على قائمة توصيات لتفعيل صندوق معالجة الخسائر والأضرار، على أن تُعتمد خلال انعقاد COP28.

-انتهى-

لجميع استفسارات وسائل الإعلام وطلبات إجراء المقابلات، يرجى التواصل عبر عنوان البريد الإلكتروني:

media@cop28.com

كما يمكنكم الاطلاع على آخر التحديثات بشأن مؤتمر الأطراف COP28 عبر موقع تويتر (@COP28_UAE)

واستخدام الصور ومقاطع الفيديو عبر موقع فليكر (COP28UAE)، ولمزيد من المعلومات يرجى زيارة الموقع

الإلكتروني لمؤتمر الأطراف COP28: www.cop28.com

نُبذة عن مؤتمر الأطراف COP28 الذي تستضيفه دولة الإمارات:

- تستضيف دولة الإمارات مؤتمر الأطراف COP28، في مدينة إكسبو دبي، في الفترة من 30 نوفمبر إلى 12 ديسمبر 2023. ومن المتوقع أن يشارك في المؤتمر أكثر من 70,000 شخص، بمن فيهم رؤساء دول ومسؤولون حكوميون وعدد من قادة القطاعات الصناعية الدولية وممثلي القطاع الخاص والمجتمع الأكاديمي والخبراء والشباب، والمجتمع المدني، والسكان الأصليين، والجهات الفاعلة غير الحكومية.

- بحسب بنود اتفاق باريس للمناخ، سيشهد مؤتمر الأطراف COP28 نتائج أول حصيد عالمية لتقييم التقدم المحرز في تنفيذ أهداف الاتفاق وتوسع رئاسة المؤتمر إلى تقديم استجابة شاملة وحاسمة للحصيلة تساهم في إعادة العالم إلى المسار الصحيح للعمل المناخي.
- ستقود دولة الإمارات عملية تهدف إلى التوصل لتوافق بين كافة الأطراف واتفاق على خريطة طريق واضحة لتسريع التقدم المنشود عبر جميع موضوعات العمل المناخي، انطلاقاً من خطة عمل رئاسة COP8 التي تستند إلى أربع ركائز وهي: تسريع تحقيق انتقال منظم ومسؤول وعادل ومنطقي في قطاع الطاقة، وتطوير آليات التمويل المناخي، وحماية البشر والطبيعة وتحسين الحياة وسبل العيش، ودعم الركائز السابقة من خلال احتواء الجميع بشكل تام في منظومة عمل المؤتمر.